

Title (en)

Continuous production of an emulsion using small quantities.

Title (de)

Kontinuierliche Herstellung einer Emulsion mittels kleiner Mengen.

Title (fr)

Fabrication en continu d'une émulsion par quantités discrètes.

Publication

**EP 0345135 A1 19891206 (FR)**

Application

**EP 89401454 A 19890529**

Priority

FR 8807221 A 19880531

Abstract (en)

[origin: US5073031A] The invention relates to a device for the continuous manufacture of an emulsion. The device comprises melters (1, 2) for bringing the components to the liquid state to form the emulsion. A metering melter (5) is provided to ensure the measuring out of the components of the emulsion in a mass proportion. This metering melter comprises a vessel (60) coupled to an electronic balance (7), the metering melter being connected to an emulsion vessel (6) by a pipework (51). Elementary metering feeding means (8) of different flow rates are provided, each being connected by a pipework (80) in its upper part to the melter (1, 2) permitting the components to be brought to the liquid state. The metering elementary feeding means (8) are also fed in their lower part with a floating fluid by means of a feeding circuit (19) making it possible to ensure the feeding of the metering melter with a component by overflowing when commanded by the change in the floating level of the components. Applications to the manufacture of alimentary, pharmaceutical or cosmetological emulsions.

Abstract (fr)

L'invention concerne un dispositif de fabrication en continu d'une émulsion. Le dispositif comporte des fendoirs (1, 2) pour amener des composants à l'état liquide pour constituer l'émulsion. Un fendoir-doseur (5) est prévu pour assurer le dosage à proportion en masse des composants de l'émulsion. Ce fendoir-doseur comporte une cuve (60) accouplée à une balance électronique (7), le fendoir-doseur étant relié à une cuve à émulsion (6) par une canalisation (51). Des moyens d'alimentation doseur élémentaires (8) de débits différents sont prévus, chacun étant relié par une canalisation (80) à leur partie supérieure au fendoir (1, 2) permettant d'amener les composants à l'état liquide. Les moyens d'alimentation élémentaire doseurs (8) sont également alimentés à leur partie inférieure par un fluide de flottage au moyen d'un circuit d'alimentation (9) permettant d'assurer l'alimentation du fendoir-doseur en composant par débordement, sur commande de la variation du niveau de flottage des composants. Applications à la fabrication d'émulsions alimentaires, pharmaceutiques, ou cosmétologiques.

IPC 1-7

**B01F 15/04**

IPC 8 full level

**B01F 15/04** (2006.01); **B01F 3/08** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B01F 35/881** (2022.01 - EP US); **B01F 23/40** (2022.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] EP 0163037 A2 19851204 - FECO INDUSTRIEANLAGENBAU GMBH [DE]
- [A] FR 1139677 A 19570703 - BARBER GREENE CO
- [A] GB 1073886 A 19670628 - AUTOMATISME CIE GLE
- [A] BE 728203 A 19690716
- [A] US 3516431 A 19700623 - SUNDT MAURICE EUGENE, et al
- [A] US 3593928 A 19710720 - FRIEDLAND MORRIS

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0345135 A1 19891206**; CA 1306459 C 19920818; FR 2631855 A1 19891201; FR 2631855 B1 19900928; US 5073031 A 19911217

DOCDB simple family (application)

**EP 89401454 A 19890529**; CA 601351 A 19890531; FR 8807221 A 19880531; US 35868389 A 19890530